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PROTOKÓŁ NR XLVI/2023 

Z XLVI SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

z dnia 7 marca 2023 roku 

 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 15 radnych, co stanowi 100% ogółu Rady. 

 

lista obecności – załącznik nr 6 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 14:30 – zakończyła o godz. 15.40 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone 

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie), problemy techniczne związane                             

z dźwiękiem i wypowiedziami zaznaczono w protokole. 

Protokołował : Krzysztof  Derwiński 

 

Przed rozpoczęciem obrad Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Lipnie – Pani 

Jolanta Zielińska - wręczyła p. Jarosławowi Kępińskiemu zaświadczenie o wyborze na radnego 

Rady Miejskiej w Lipnie. 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady XLVI sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Przed rozpoczęciem obrad poprosił o uczczenie 

minutą ciszy uczcić zmarłą radną w kadencji 1998-2002 panią Krystynę Rodkiewicz. 

 

Ad. pkt. 1 - b 

 

Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego Rady Miejskiej w Lipnie 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Zgodnie z artykułem 23a ustawy z dnia 8 

marca 1990 roku o samorządzie gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu 

Radny składa ślubowanie. Jest ono uroczystym aktem związanym ze sprawowaniem funkcji 

publicznej. Radny reprezentuje bowiem wspólnotę samorządową, a nie tylko swoich wyborców 

i ponosi odpowiedzialność polityczną, która jest weryfikowana każdorazowo podczas 

wyborów. Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu Roty radny powstaje i 

wypowiada słowo ślubuję. Zgodnie z Polską tradycją może być ono złożone z dodaniem słów 

'Tak mi dopomóż Bóg'. Teraz proszę o powstanie wszystkich. Odczytam treść Roty:  

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców”. 

 

Radny Jarosław Kępiński - Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 
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Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Dziękuję bardzo Witam radnego Jarosława 

Kępińskiego w naszych szeregach i zapraszam do współpracy dla dobra miasta Lipna i 

mieszkańców. 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Stwierdzenie kworum i prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały.  

Ad. pkt. 1 - d 

 

Ustalenie porządku obrad 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego Rady Miejskiej w Lipnie, 

c) stwierdzenie kworum i prawomocności obrad, 

d) ustalenie porządku obrad, 

e) przyjęcie protokołu z XLV sesji RM, 

f) sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym  

2. Projekty uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 rok,  

b) w sprawie ustalenia składów osobowych Komisji Rady,  

c) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki 

Mieszkaniowej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu,  

d) w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w 2023 roku".  

3. Sprawy różne i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad XLVI sesji RM. 

 

Ad. pkt. 1 - e 

 

Przyjęcie protokołu z XLV sesji RM 

 

Do protokołu z XLV sesji uwag nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z XLV sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu z XLV sesji RM.  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  



3 

 

ZA (12): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Lewandowski Sebastian, Maciejewski Wojciech, 

Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew,  Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Kepiński Jarosław, Koszczka Grzegorz, Ożdżyński Jerzy 

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

Rada 12 głosami ZA przy 3 głosach WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ przyjęła protokół z XLV sesji 

RM. 

 

Ad. pkt. 1 – f 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Miasta w okresie międzysesyjnym zgodnie z załącznikiem nr 1. 

Chciałbym państwu przedstawić nowego dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Lipnie - jest to pani Karolina Knach. Pracowała 3 lata już w Miejskim Ośrodku Pomocy 

Społecznej. Z dniem 1 marca będzie pełnić obowiązki dyrektora tej jednostki. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2023 zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Radny Kamil Komorowski - Szanowni Państwo może ja tylko zabiorę głos tak króciutko, żeby 

to padło na sesji. Mówię do nauczycieli głównie, że w mediach szumnie słychać, że nauczyciele 

mają dostać podwyżkę z wyrównaniem od 1 stycznia. Zobaczcie państwo, że nam na subwencji 

zabrano 47000,00 zł, a nie mówiąc już o tym, że musimy znaleźć pieniądze na wynagrodzenie 

plus na podwyżkę z wyrównaniem od 1 stycznia. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2023 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2023  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kepiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 
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Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, 

Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

Rada 15 głosami ZA jednogłośnie podjęła 

- UCHWAŁĘ NR XLVI/337/2023 

jak w załączniku nr 2 

 

Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie ustalenia składów osobowych Komisji Rady 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - 18 listopada 2022 roku Radna Maria 

Bautembach zrzekła się mandatu radnego Rady Miejskiej w Lipnie. Radna Maria Bautembach 

była członkiem Komisji Stałych Rady Miejskiej w Lipnie, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji 

Zdrowia, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska. 19 lutego 2023 roku odbyły się wybory 

uzupełniające do Rady Miejskiej w Lipnie. Mandat radnego zdobył Pan Jarosław Kępiński, 

który swój akces wyraził do pracy w Komisji Rewizyjnej i Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych 

i Ochrony Środowiska. Ponadto w związku z rezygnacją radnego Grzegorza Koszczki z bycia 

członkiem Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska radny Zbigniew 

Napiórski zgłosił swój akces do pracy w wyżej wymienionej komisji. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich Komisji.  

 

Głosowano w sprawie ustalenia składów osobowych Komisji Rady. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie ustalenia składów osobowych Komisji Rady. 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kepiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, 

Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

Rada 15 głosami ZA jednogłośnie podjęła 
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- UCHWAŁĘ NR XLVI/338/2023 

jak w załączniku nr 3 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Informuję przy tym, że Komisja 

ukonstytuuje się poza już obradami Rady. Ponieważ pani Maria Bautembach była 

przewodniczącą tej Komisji, w tym momencie nie ma przewodniczącego. Będziecie musieli 

Państwo spośród siebie wyłonić skład tej Komisji. Zawsze w przypadku Komisji Rewizyjnej 

tam już jest ustalony przewodniczący. 

Ad. pkt. 2-c 

 

w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki 

Mieszkaniowej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – Szanowni Państwo nadwyżka środków obrotowych jest 

pojęciem z kategorii finansowych i nie jest tożsama z posiadaniem przez jednostkę środków 

budżetowych i tak jest również w przypadku Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej. Nadwyżka 

środków obrotowych na koniec 2020 roku wyniosła 517263,12 zł, gdzie faktycznie środków na 

rachunku bankowym było około 110000,00 zł. Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 

wystąpił o zwolnienie Zakładu z wpłaty tych środków, które będą przeznaczone na bieżącą 

statutową działalność Zakładu. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki 

Mieszkaniowej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego 

Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 

budżetu 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kepiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, 

Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

Rada 15 głosami ZA jednogłośnie podjęła 
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- UCHWAŁĘ NR XLVI/339/2023 

jak w załączniku nr 4 

 

Ad. pkt. 2-d 

 

w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w 2023 roku" 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza - Panie Przewodniczący, Szanowni Radni uchwała 

w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy, miasta Lipno na 2023 rok jest taka sama jak co roku podejmujemy. 

Tutaj głównymi celami programu jest zapobieganie bezdomności bezdomnych zwierząt, 

ograniczenie niekontrolowanego rozrodu psów i kotów, edukacja mieszkańców gminy w 

zakresie humanitarnego traktowania zwierząt, zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańcom 

miasta oraz opieka nad zwierzętami bezdomnymi. W stosunku do poprzedniego programu jest 

tutaj zwiększona kwota o 5000 zł. Wynika to z uwagi na to, że wzrósł koszt opieki nad 

bezdomnymi zwierzętami w schronisku. 

 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz - Niezmiennie uważam, że powinniśmy bardziej promować 

to schronisko, z którym współpracujemy, bo mieszkańcy nie wiedzą, że to jest to schronisko, 

do którego nasze zwierzęta, z naszych ulicy jeżdżą. Więc powinniśmy się trochę czasem skupić, 

żeby wspomnieć w szkołach, czy w przedszkolach, gdzieś tam, gdzie są zbiórki organizowane, 

że to jest to nasze, które jest nam najbardziej bliskie.  

 

Radny Zbigniew Napiórski - Odnośnie tego schroniska chciałbym się pochwalić, że sam dwa 

lata temu brałem psa z tego schroniska, który był odłowiony na terenie miasta Lipna. Także 

apel do mieszkańców. Jeżeli chcecie jakiegoś zwierzaka wziąć to z tego schroniska. Pytajcie o 

zwierzęta, które były odłowione w Lipnie, bo dzięki temu miasto zaoszczędzi, czyli pomagacie 

nie tylko zwierzakowi i sobie, ale też i miastu.  

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w 2023 roku". 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2023 roku".  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kepiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, 

Sawicka-Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 
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PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

Rada 15 głosami ZA jednogłośnie podjęła 

- UCHWAŁĘ NR XLVI/340/2023 

jak w załączniku nr 5 

 

Ad. pkt. 3 

 

Sprawy różne i komunikaty 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Zanim oddam głos tutaj kolegą radnym 

chciałbym w imieniu swoim i wszystkich radnych pogratulować pani dyrektor, pani Karolinie 

Knach wyboru na takie istotne stanowisko w mieście. I liczę na dobrą współpracę z nami 

radnymi w rozwiązywaniu wszelkich problemów. Także jak coś, będzie problem zapraszamy 

do nas i vice versa my też chyba mamy otwarte drzwi do pani. 

 

[Niesłyszalne]. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Minął już ten okres takiej szczytowych 

pandemii, tych wszystkich innych zawirowań ja bym prosił o przywrócenie tematu dyżurów. 

Bo te dyżury stały się takie tak przez pandemię zaniechane i proszę radnych o ustalenie tego 

porządku i zadeklarowanie. Ja ze swojej strony deklaruję, że od przyszłego wtorku do 

odwołania w każdy wtorek od godziny 14:30 do 16:00, czyli w godzinach pracy urzędu pełnić 

będę dyżur tu w urzędzie na tej sali. Jak będą jakieś problemy zapraszam mieszkańców. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Korzystając z tego, że przybył na naszą sesję rady miejskiej 

pan prezes PUK-u. to jest to pytanie, które miałem już dawno zadać, ponieważ byłem w PUK-

u, też byłem dobrze tam poinformowany na temat kosztów składowych ogrzewania, bo ludzie 

nasi mieszkańcy szczególnie ci, którzy korzystają przede wszystkim z ogrzewania z PUK-u 

często o to pytają. Nie powiem, że tam się buntują, ale zaczęli się żalić. I czy, no bo ja już znam 

składowe jak to wygląda, jak to jest naliczane i jakie są koszty, czy by pan prezes tutaj na sesji 

naszej Rady mógł pokrótce opowiedzieć. Zupełnie będzie to inaczej brzmiało, niż gdybym ja 

tłumaczył to. Poza tym trzeba jeszcze przypomnieć o jednej rzeczy, że ludzie może nie widzieli 

o tym, mieszkańcy może tak nie oglądają też telewizji, nie słuchają wiadomości. Ten wzrost, 

który był w styczniu, był spowodowany tym, że VAT wrócił do tych samych kosztów, które 

były przed jeszcze, tak? 

 

Marcin Kawczyński – Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Panie 

Burmistrzu, Szanowni Państwo Radni, znaczy tutaj pan Burmistrz mnie prosił o to, żebym nie 

mówił jak zwykle, czyli długo i skomplikowanie. Tak się zastanawiam w jaki sposób zrobić 

tak, żeby to było bardziej zrozumiałe. Z góry przepraszam, jeżeli tak będzie. Szanowni Państwo 

to jest troszeczkę tak, że w pewnym momencie rząd wprowadził równe tak naprawdę stawki 
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dla wszystkich za ogrzewanie. Tylko podzielone one zostały z punktu widzenia źródła, czyli 

ogrzewania między innymi węglowego, paliwo stałe i ogrzewanie gazowe. I to się różni tym 

właśnie stawką. I to jest tak, że my mamy akurat ogrzewanie węglowe, miałowe w naszej 

ciepłowni. Mamy to na wytwarzaniu to 103 zł. Takie przysłowie 103 zł za GJ, które było w 

telewizji no tak hucznie przez panią minister głównie wprowadzone. I mówiono wtedy i ja już 

powtarzam od jakiegoś czasu, że mówiono wtedy, że będzie nie więcej niż 40% niż 

dotychczasowe stawki w taryfach. No u nas niestety wyniosło to 108%. Dlatego, że być może 

średnio w Polsce to wyniosło 40%, ale tak naprawdę u nas to wyniosło ponad 100%, 108%. 

Zostaliśmy uśrednieni Warszawa, Gdańsk, Poznań, cały kraj ma te same stawki. Wiadomo, że 

pracownicy w PUK-u pewnie inne mają stawki wynagrodzenia niż pracownicy w Warszawie 

czy w jakimś innym dużym mieście. I koszty pewnie funkcjonowania takiego wytwarzania 

ciepła też pewnie, że są inne, ale no zostaliśmy uśrednieni. I tak to wygląda. Jeżeli chodzi, jak 

to wygląda z punktu widzenia też przedsiębiorstwa. Bo to jest tak, że nasza taryfa, którą 

mieliśmy ona opiewa na wytwarzaniu na 126 zł. Mieszkaniec płaci 103 zł, 23 zł dostajemy 

rekompensatę ze Skarbu Państwa. Czyli my nie dostajemy, bo nieraz ktoś pyta, no dostaniecie 

na nas jakieś pieniądze. Nie dostajemy konkretnie na gospodarstwo domowe na jakiś ten, tylko 

dostajemy za zużytą energię i zamiast część faktury płacić mieszkaniec płaci państwo. 

Procentowo jakbyśmy mieli to określić, bo jeszcze dochodzą przesyły, no to tam będzie 

kilkanaście procent, kilkanaście procent. Byłoby drożej, gdyby nie dopłata ze Skarbu Państwa. 

Oczywiście jeszcze dochodzi aspekt VAT-u, który zwiększył się od stycznia no i to znacznie, 

no bo różnica jest kilkunastu procentowa. W związku z tym niestety koszty tego ogrzewania w 

stosunku do kosztów, które mieliśmy w ubiegłym roku są dużo wyższe, czyli sto kilkanaście 

procent, bo razem z przesyłami i tak dalej. Jest drożej niż w ubiegłych latach. Jeżeli mielibyśmy 

analogicznie przeliczyć to na spalony na przykład, jeżeli same paliwo weźmiemy pod uwagę i 

energię zużytą, którą zużyło mieszkanie, budynek, no wiadomo, że bloki to nigdy tak nie było 

ogrzewane, ale małe domki jednorodzinne, to wychodzi to mniej więcej tak, że jak byśmy 

spalili, pali, ogrzewali się ekogroszkiem, który byśmy kupowali za 2500,00 zł, to tyle kosztuje 

w tej chwili ogrzewanie z naszego Przedsiębiorstwa. Teraz już można poniżej 2000 zł, 2500 zł 

kupić, ale to jest tylko w samym paliwie. Oczywiście jeszcze są efekty, jest taki, że no nie 

musimy palić, jest wygoda, można ustawić. Można jeszcze troszeczkę tej energii mniej zużyć, 

bo można sobie zaplanować to ogrzewanie i dość dobrze to funkcjonuje. Na co dowodem jest, 

że praktycznie nie ma dnia by do nas nie było złożone nowy wniosek o przyłączenie do sieci. I 

tych wniosków już mamy blisko 200 w tej chwili, a średniorocznie podłączamy do 40 

nieruchomości. Czyli łatwo obliczyć, że mamy na 5 lat już zaplanowaną ilość. W tym roku 

pewnie nawet przekroczymy pewnie te 40, bo tak jest, że wcześniej było tak, że budowaliśmy 

sieci, kilka tylko było nieruchomości, a teraz już naprawdę dużo, dużo więcej osób się podłącza, 

co mam nadzieję świadczy o tym, że jednak warto. Aczkolwiek też się do nas zgłaszają głosy, 

pewnie do państwa też, że jest drogo. No, bo jest drogo. Czy ktoś ogrzewa ekogroszkiem, czy 

od nas to jest drogo. No tak po prostu, taka jest sytuacja. Jakie są perspektywy na przyszłość? 

Perspektywy na przyszłość, jeszcze te ostatnie zmiany ustawy, te ostatnie zmiany ustawy nas 

nie dotyczą. Bo tak naprawdę one, te 103 zł obowiązuje i ono jest. Gdyby rząd wprowadził 40% 

od taryfy, która była w marcu, a nie we wrześniu to byśmy mieli 70 zł, ale rząd wprowadza 

takie zmiany chyba świadomie, żeby nie, mieszkańcy nie wszyscy mieszkańcy zostali objęci 

tymi zmianami. No niestety tak to jak to wygląda. I my, czyli my, są dwie granice albo 40% 
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lub 103 zł za GJ i każda korzystniejsza. W naszym przypadku korzystniejsza, my w tej chwili 

mamy złożony wniosek taryfowy, ale ten wniosek nie jest na 40% wzrostu, także nawet gdyby 

był wprowadzone no to rekompensata będzie obowiązywać do końca tego roku. Takie mamy 

informacje i no chociaż te ustawy widzimy się zmieniają, to nie wiadomo do końca jak to 

będzie, ale tak na tą chwilę wygląda. I myślę, że myślę, że pewnie tak będzie, czyli taka jest 

sytuacja. Jeżeli nawet, bo ceny spadają, mamy takie sygnały, mamy co prawda stałą umowę, 

no ale widzimy, że na przyszłość raczej to będzie optymistycznie, bo te ceny się stabilizują, 

spadają i myślę, że nowa umowa będzie obejmowała niższe ceny. Na ile niższe, czy one 

pozwolą, aby zejść na poniżej tych 103 zł być, może tak na przyszły sezon, ale w tej chwili 

musimy skalkulować taryfę. Ale my w tej chwili mamy grubo ponad 126 zł koszty. Także 

najpierw musiały zajść do tych 103 i później dopiero poniżej, żeby mieszkańcy to mogli odczuć, 

ale miejmy nadzieję, że zejdą ze względu na to, że jeżeli się rekompensata skończy to tak jak z 

VAT-em wrócimy do taryfy. I w tym momencie, w tym momencie, ja tylko państwu powiem 

na, że tak powiem na to, że Przedsiębiorstwo i tak robiło, i tak się spieszyło z tymi taryfami, 

czyli wprowadziliśmy te taryfy, dwie taryfy były zmiany, były w czerwcu, w sierpniu. Ale w 

tym dziale, w tym dziale Przedsiębiorstwo na zaopatrzeniu w energię cieplną miasta ma straty 

2.100.000,00 zł. Czyli dołożyliśmy do ogrzewania, bo jeszcze państwo, bo wszyscy teraz się 

zastanawiają i mówią, że jest drogo. Ale nie pamiętają o tym, że do czerwca nie było żadnej 

zmiany. Czyli była cena taka jak taryfa była ustalona przy cenie 325 zł za miał, a my już 

kupowaliśmy ten miał po 650 zł, 950 zł, 1500 zł, 1695 zł netto, to są wszystko ceny. I te taryfy 

dopiero były, czyli od marca, czyli w marcu jak te, już te ceny się zmieniały, bo od marca mamy 

zmianę ceny, to ci mieszkańcy, wszyscy, ja też, bo jestem podłączona do sieci, ale wszyscy 

mieszkańcy płacili w tym momencie mniej, bo już na rynku ekogroszek kosztował 2000 zł. I 

no tutaj ja w czerwcu, że tak powiem tutaj rodzinie pomagałem po znajomości za 2950 zł 

kupować ekogroszek. Także to też jest tak, że jak spojrzymy na to w skali całego roku no to 

może nie jest jeszcze tak drogo, jeżeli chodzi o cały ten sezon, cały ogólnie rok, no sezon 

grzewczy już było drogo. Zobaczymy jak będzie to na przyszłość. Ale jeszcze uspokoję 

państwa, że pomimo tego, że ten wynik jest ponad 2 milionową stratą w tym dziale, wynik 

całego przedsiębiorstwa nie jest gorszy niż w ubiegłym roku. Czyli spięliśmy się i nadrobiliśmy, 

że tak powiem gdzie indziej usługami, no i ogólnie inną działalnością. Chcę też państwu 

pokazać, jaka jest skala Przedsiębiorstwa, bo jeżeli chodzi o wszystkie usługi, które 

wykonujemy na rzecz miasta w stosunku do tego, ile sprzedajemy wszystkich usług, to na rzecz 

miasta cała sprzedaż, która tu mamy to nie przekracza 10% przychodów całego 

Przedsięwzięcia. Pozostałe przychody to są spoza miasta, tak. Także no to tutaj, znaczy ja 

mówię, jeżeli chodzi no głównie kwestie tutaj, jeżeli chodzi o urząd, tak bo jeszcze byśmy 

musieli to sprawdzić wodociągi, kanalizację, no to jeszcze bym musiał to przeanalizować. Ale, 

jeśli chodzi o odpady, o tą kwestię to na pewno tak jest. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Myślę, że ludzie najbardziej się chyba,powiem tak 

zdenerwowali tym, że to skoczyło tak na początku roku, ale tak naprawdę to był wzrost 

związany ze wzrostem tego VAT-u, a podwyżka pierwsza była tylko raz w sierpniu wtedy, z 

tego co wiem. 
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Marcin Kawczyński – Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie - Największa 

była w sierpniu, największa była w sierpniu, ale była największa w sierpniu, ale później to 

spadło, bo we wrześniu były rekompensaty. Tylko, że ten sierpień był nieodczuwalny ze 

względu na to, że małe zużycie latem. To to są, to tak na ciepłą wodę to nie odczuliśmy tego, 

że ten wzrost był. A teraz no tak faktycznie z tym VAT-em to od razu, z tym, że jak państwo 

sobie, bo my też analizowaliśmy to. Jak niestety, znaczy stety, niestety, nie wiem pogoda może 

dobrze, że jest ciepła zima, bo grudzień było zużycie tak duże energii, że łącznie pomimo tego, 

że był niższy VAT to rachunki były takie same jak, w styczniu były takie same pomimo tego, 

że był VAT podobny. Czyli, jeżeli sobie sprawdzimy zużycia i GJ to tak naprawdę więcej 

zużyliśmy energii w grudniu niż w styczniu, tak. No to tak to wygląda. Chociaż oczywiście ten 

VAT w przeliczeniu na GJ no będzie dochodził VAT, to oczywiście tak jest.  

 

Radna Anna Domeradzka - Ponieważ na ulicy Źródlanej było podłączenie się ciepłowni do 

pewnej, jednego z budynków. No i wiem, że ta ulica będzie wyrównana i uporządkowana, ale 

chciałabym zapytać pana inżyniera, pana burmistrza, pana przewodniczącego, kiedy ta ulica 

będzie mogła otrzymać nową nawierzchnię, bo to jest naprawdę taki ważny punkt. Ja już 

zgłaszałem pół ulicy, ale w tej chwili po takim przekopaniu to by należało ująć całą ulicę. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Jeżeli mam odpowiedzieć to rzeczywiście, bo jeżeli 

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych robiło takie przyłącze panie Prezesie to trzeba będzie 

musiała to naprawić. A zupełnie nową nawierzchnię to ja powiem szczerze, że jeżeli mam być 

szczery to w tym roku trudno będzie cokolwiek, bo proszę też uwzględnić, że na obecny rok 

mamy zaplanowaną drugą część tego dużego zadania, które realizujemy już od roku ubiegłego. 

Czyli zostały jeszcze praktycznie do wykonania nawierzchnie dróg, przebudowa tych dróg za 

kwotę około 8 mln zł. I tutaj trudno będzie zapewniać panią radną, bo staramy się, jeżeli ja się 

bardzo cieszę, jeżeli nie obiecuję, a później uda nam się to zrobić, niż staram się nie dawać 

żadnych obietnic później których nie będę w stanie dotrzymać. 

 

Radny Kamil Komorowski - Pani Burmistrzu ja chciałbym zabrać głos w sprawie ulicy 

Różyckiego. Zgłaszają się do mnie mieszkańcy i osiedla Sikorskiego i Armii Krajowej i 

Rodzice, którzy prowadzają dzieci do szkoły. Tam co się dzieje na ulicy Różyckiego od godziny 

7:30 do godziny 8:00 to po prostu się w głowie nie mieści. Tam sceny dantejskie takie się 

odbywają, że można by książkę napisać. Tam do marketu przyjeżdża towar, tam kurier 

przywozi paczki, tam rodzice przywożą dzieci do przedszkola, do trójki, do liceum 

ogólnokształcącego, tam ludzie przyjeżdżają do pracy. Tam po prostu się dzieje coś 

niesamowitego. Tam, nie wiem by trzeba to zorganizować w jakiś sposób czy tam postawić 

rano Straż Miejską, żeby to jakoś kontrolowała, organizowała ten ruch, tam po prostu, 

Szanowni Państwo proszę mi, zresztą cześć państwa jeździ tam do szkoły czy chodzi wie, tam 

zdarzają się takie sytuacje, że rodzic zostawia samochód zdenerwowany na środku ulicy, idzie 

zaprowadzić dzieciaka i się nie martwi niczym. Wraca, wsiada w samochód, odjeżdża. Nie 

martwi się, że zanim stoi kolejka 20 czy 30 aut. Także prośba jest taka, tych ludzi wręcz już 

żądanie, żeby to jak coś z tym zrobić, bo to, że tam się jeszcze nic nie stało to jest cud. 

Mieszkańcy osiedla Sikorskiego już się boją puszczać samych dzieciaków do szkoły, już 

prowadzają te dzieci, bo się, do szkoły jest 250 m, boją się puścić dlatego, że te natężenie ruchu 
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tam jest tak duże i tak niebezpieczne, że po prostu strach tego samego dzieciaka puścić. To po 

pierwsze. Po drugie mówimy, że w Lipnie mamy jedno rondo u Zbyszka na Osiedlu Kwiatów. 

To nieprawda. Największe rondo w Lipnie to jest Osiedle Armii Krajowej, Wszyscy, którzy 

wjeżdżają przywieźć dzieci do szkoły odjeżdżają Osiedle Krajowej i natężenie od 7:30 do 8:00 

tego ronda jest tak duże, jak na Osiedlu Kwiatów przez cały dzień. Naprawdę, proszę mi 

uwierzyć. Ja spaceruję codziennie, kilka kilometrów dziennie obserwuję, widzę co się dzieje. 

Prośba jest taka, żeby coś z tym zrobić panie Burmistrzu i panie Wiceburmistrzu, bo tam 

naprawdę, naprawdę, dopóki się nic nie wydarzy to jest OK, ale tam jest tak niebezpiecznie, że 

naprawdę rodzice apelują, proszą, błagają, żeby jakoś to zorganizować, bo po prostu jest strach, 

strach puszczać same dzieci do szkoły. I jeszcze jedna sprawa jak już jestem. Przy Armii 

Krajowej panie Burmistrzu to taka prośba. Musimy zadbać tam o te parkingi, bo jak my nie 

zadbamy o parkingi to ludzie sami sobie te parkingi zrobią i już zaczynają je robić. Nie wiem, 

czy pan widział między czwórką, a piątką już sami ludzie sobie zrobili parking z trawnika, 

wjeżdżają już, gdzie chcą, na żywioł. Za chwilę tam nie będzie kawałka wolnej przestrzeni, 

kawałka zielonego trawnika.  

 

[Niesłyszalne] 

 

No dobrze, ale to ogarnijmy to. Ogarnij, zróbmy parking, uregulujemy to, a nie błoto, kałuże 

tak i wygląda to tak jakby chciało być, a nie mogło. Miasto zaczęło robić te parkingi, to prawda. 

Tam przy dziesiątce troszkę ten parking jest zorganizowany, ale on wygląda tak jakby był w 

trakcie budowy jeszcze. Również na szczycie jednego z bloków, gdzie zlikwidowano tam te 

betony na Armii Krajowej 1, tam też to wygląda jakby było w trakcie budowy. Tam coś jest 

nasypane i nic się tam nie dzieje od kilku miesięcy, nie wiem czy tam będzie jeszcze coś czy 

nie. Także prośba taka jest panie Burmistrzu ulica Różyckiego i Armii Krajowej, bo to 

naprawdę wygląda fatalnie.  

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Dobrze, cóż ja mam odpowiedzieć panie radny. Zdaję 

sobie z tego sprawę, że rzeczywiście, że te wszystkie problemy, które pan zgłasza to te 

problemy akurat tej części miasta dotyczą. Tam jest skupisko tak jak mówił pan radny, raczył 

powiedzieć jest przedszkole, jest szkoła Liceum, gdzie też są takie przypadki, że dzieci, którzy 

są uczniami tej szkoły już przyjeżdżają sami samochodami na lekcje. Kiedyś to było nie do 

pomyślenia, ale teraz tak rzeczywiście to jest. Jest szkoła nr 3 i zresztą jest pan pracownikiem 

też tej szkoły. Doskonale pan sobie zdaje sprawę, że przed 8:00 to jest trudno tam dojechać jak 

o 7:00, między 7:00, a 8:00 do Torunia tutaj w Lubiczu. Samochodów niestety przybywa i ten 

problem będzie jeszcze bardziej narastał. Zdaję sobie sprawę, że parkingi, które by powstały 

tam na osiedlu na Osiedlu Armii Krajowej pewnie by troszkę rozwiązały, chociaż ci ludzie, 

którzy tam mieszkają to oni rano wyjeżdżają do pracy i tutaj problem dotyczy tych, którzy 

dojeżdżają w tym czasie. Ale też pragnę jeszcze przypomnieć, że był, 4 lata temu był taki dość 

ostry protest, bo chcieliśmy, planowaliśmy tam, żeby parkingi zrobić między blokiem numer 4, 

a ogrodzeniem  Mleczarni, no to były tam protesty mieszkańców, zbierali wnioski pod tym, 

żeby jednak tego parkingu tam nie robić. Chociaż ja się z tym nie zgadzałem, bo uważałem, że 

ten tam teren na pewno by się doskonale nadawał na te parkingi. Ja zapraszam, jeżeli ktoś ma 



12 

 

jakiś naprawdę fajny pomysł na to, żeby to rozwiązać to ja zapraszam do współpracy i będziemy 

starali się to realizować. 

 

Radny Sebastian Lewandowski - Uważam panie Burmistrzu, że Kamil ma rację. Uważam, że 

jeżeli tam Straż Miejska stanęła by rano i przyjrzała się, bo problemem są właśnie te 

samochody, które stają tam, gdzie nie powinny stawać. I one powodują te korki, powodują 

problem z przejazdem i to zagrożenie, że dzieci wbiegają z za samochodów pod nadjeżdżające 

samochody, bo nie widać. One stoją na chodniku, one stoją na ulicy, na środku ulicy i tutaj 

może, jeszcze ktoś by to kontrolował przez chwilę, to wystarczy podejrzewam tydzień, dwa 

tygodnie, żeby ktoś tam się pojawił rano, wskazał, że zobaczyli, że jest takie coś, że mogą 

dostać za to mandat. Myślę, żeby naprawiło się na jakiś czas pewnie, ale może to by był sposób.  

 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz - Na tym osiedlu jest taki problem, tam po prostu mieszkają 

znajomi i zgłaszali mi to, że są samochody, które są no nie wiem jakieś wraki takie są  

pozostawiane. Nie wiem, gdzie to należy zgłaszać. Ja do Straży Miejskiej coś tam już 

zgłaszałam, ale to też chyba nie leży w kompetencji Straży Miejskiej, bo my nie mamy takiej 

możliwości sprawdzenia czyj jest dany, po numerze rejestracyjnym tak czyje jest dane auto. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Wejdę w słowo pani radnej, ale są przypadki takie, 

że stoją samochody, na przykład stoi na parkingu przy sklepie Netto, gdzie nie ma żadnych 

tablic rejestracyjnych.  

 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz - Tam na osiedlu stoją z tablicami. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Ale na jakiej podstawie ustalić kto jest właścicielem? 

 

Radna Anna Sawicka-Borkowicz - Nie wiem tego, dlatego zgłaszam to tutaj, że jest taki 

problem, że tam są samochody, które są po prostu porzucone. No to kilka miejsc parkingowych 

było. Tym byśmy mogli się zająć. 

 

Radny Miłosz Makowski – Wypowiem się odnośnie mojego właśnie terenu. Bo tam już nieraz 

rozmawialiśmy na ten temat. Tam miał być jeszcze jeden parking, który miał powstać między 

blokami, gdzie miała być ta kotłownia zasypana. Ale jeśli chodzi o parkowanie to tak jak tutaj 

pani radna przed chwilą powiedziała jest tam bardzo dużo samochodów, które stoją i też mój 

wielki apel do mieszkańców Armii Krajowej, bo tam jest jeden też bardzo duży problem, tam 

są też garaże i mieszkańcy zamiast parkować albo przy garażu, albo w garażu wolą zostawić 

samochód też przy bloku. Moim zdaniem też jest kilka razy jako mieszkaniec tego osiedla 

potkałem się z tym, że krążyłem na przykład 6 razy na tym słynnym rondo, jak to pan radny 

powiedział i nie miałem gdzie zaparkować, bo był samochód, który zajmował trzy miejsca. 

Rozmawialiśmy z panem inżynierem, także już ponawiam to jakby pasy narysował, chociaż jak 

mają parkować te samochody, bo tam nie ma pasów, nie ma jak, niektórzy parkują jednym 

samochodem na trzech miejscach. No i może rzeczywiście kontynuować ten parking między 

dwoma blokami tam chyba między 10, tak dobrze mówię? No, a jeśli chodzi o przy szkołach 

ten kocioł to nie wiem czy państwo radni pamiętacie mieliśmy spotkanie z komendantem policji 
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i to było omawiane. I było nam obiecane, że będą tam patrolować ten teren. Może trzeba im 

delikatnie przypomnieć tylko na ten temat, bo rzeczywiście od tamtej rozmowy minęło już 

kawałek czasu, a ja przywożę i zaprowadzam swojego syna też tam do przedszkola i jeszcze 

ani razu nie widziałem policji. 

 

Renata Gołębiewska – Sekretarz Miasta - Jeszcze chciałam tutaj odnośnie tego naszego 

parkingu nieszczęsnego, bo ja też codziennie rano doświadczam tych nieprzyjemności. Na 

pewno jest bardzo niebezpiecznie. Najgorsza jest sytuacja taka, że z dużą prędkością 

samochody wjeżdżają z głównej ulicy na ulicę Różyckiego. Naprawdę są bardzo rozpędzone. I 

faktycznie ten patrol policji by się tam przydał. Ale drugim chyba największym problem jest 

to, że wszyscy rodzice chcą podjechać pod sam budynek przedszkola i chcą pod sam budynek 

Szkoły Podstawowej. Tam dalej są miejsca, żeby zaparkować czy nawet tutaj przy ZGM-ie na 

parkingu na chwilę zostawić i zaprowadzić dziecko. Tylko nikt tego nie robi. Wszyscy 

wyjeżdżają i zaczyna się po prostu korkować tu przy Lewiatanie. Bo tam jest i towar i każdy 

jeden wjeżdża, drugi wyjeżdża tam i są lusterka, że tak brzydko mówiąc pourywane i są różnego 

rodzaju brzydkie odpowiedzi. Ale naprawdę no sytuacja jest nieciekawa i ja też zastanawiam 

się, kiedy tam się zdarzy wypadek. 

 

Radna Anna Domeradzka - Jeszcze ja tak bym mogła powiedzieć, że jeśli chodzi o te patrole, 

które chodzą one są szybko postrzegane, bo to jest umundurowany pan czy nasza tutaj służba i 

jest widoczna. Młodzież wtedy się uspokaja, ale na bulwarach zgłaszają to ludzie, że no nie da 

się po prostu nawet głośność jest za duża. Jedno może te patrole by chodziły po cywilnemu i 

wtedy by się dało to inaczej. 

 

Radny Wojciech Maciejewski - Młodość ma swoje prawa. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Pani radna chce, pani radna chce tajniaków 

wprowadzać na terenie miasta. Ale jeszcze, jeżeli się mogę tak odnieść, bo tutaj Miłosz chyba 

powiedział, że na osiedlu Armii Krajowej są mieszkańcy, którzy posiadają garaże, nie schowają 

tego samochodu i tak dalej. Proszę państwa tak jest szczerze w całym mieście Lipnie, bo ja 

powiem ulica Ogrodowa. Ulica Ogrodowa bardzo długa ulica, gdzie praktycznie każdy ma 

swoją posesję z dużym podwórkiem i mogliby te samochody rzeczywiście w godzinach 

popołudniowych stawiać na podwórko i byłby problem rozwiązany. Cała prawa strona jest 

można powiedzieć zostawiona samochodami. Tak to wygląda. No pewnie jakiś restrykcje 

można by spróbować wprowadzać i tak dalej, ale czy do końca to zda egzamin trudno mi 

powiedzieć. Pomimo, że najpierw ubiegają się o to, żeby taki garaż posiadać, a później mówi, 

a rano nie chce mi się iść do garażu wyciągać samochodu, tylko mam pod blokiem, wsiadam 

do samochodu wyjeżdżam. 

 

Radny Czesław Bykowski - Proszę Państwa ja słuchając tych wszystkich wypowiedzi tak sobie 

myślę, tam jest dużo samochodów, to mało i myślę w ten sposób, że moje osiedle Kopernika 

jednak jest najlepsze. Tam nie ma zatorów, nie ma nikogo. Zapraszam wszystkich. A propos 

osiedla u góry, ja bym widział jakieś rozwiązanie. Prowadzić jednokierunkową ulicę. Tu 

Burmistrz miasta, zastępca jest dobry w tych sprawach, szybko to robi. A przede wszystkim 
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bym tam wstawił znak przed Lewiatanem zakaz wjazdu pojazdów nieuprawnionych. Proszę 

państwa w ciągu dwóch miesięcy od razu widzę, że poprawa jest, a to co my dzisiaj 

rozmawiamy, co mówimy to na nic nie schodzi. Ja miałem u siebie na osiedlu też takiego pana, 

który stanął na samym skrzyżowaniu miesiąc, proszę dzisiaj przyjedźcie luz. I teraz mam 

jeszcze jedną taką sprawę. Wjeżdżając od ulicy Kościuszki na Słoneczną. Tam by trzeba panie 

Burmistrzu jakiś pas narysować 10 m od skrzyżowania. Ci państwo co prowadzą Zakład 

Fryzjerski stawiają na samej ulicy, tak że nie ma przejścia. Od Kościuszki w Słoneczną jakby 

to było możliwe, ale ja podejrzewam, że dopiero przy nowej nawierzchni, która będzie w tym 

roku. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Ja jeszcze zapytam pana radnego, co ma na myśli 

mówiąc, że zakaz dla samochodów nieuprawnionych? Co pan radny miał na myśli mówiąc te 

słowa? 

 

Radny Czesław Bykowski - Nie mogę tego zdradzić panie Burmistrzu. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Nie no, no bo jeżeli mówimy, jeżeli mówimy na 

poważnie no to jeżeli ktoś zgłasza jakiś wniosek, no to chciałbym żebyśmy rzeczywiście, bo 

być może tylko, że ja sobie nie potrafię na to pytanie odpowiedzieć co pan radny uważa za 

samochód nieuprawniony. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Wczoraj byłem w Krakowie. Tam jest 

strefa do parkowania i wyłącznie dla mieszkańców. Czyli mieszkańcy mają prawo parkować 

reszta nie, zaś mogą dojeżdżać samochody dostawcze do szkoły, do przedszkola. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - I ten problem, o którym mówimy to są te trzy ośrodki 

takie jak przedszkole, jak Szkoła nr 3, jak Liceum. I każdy dojeżdża, bo trudno odmówić racji 

też rodzicom, którzy przywożą dziecko do przedszkola, zostawiają to dziecko i po 10 minutach 

tego samochodu już nie ma. No ale też nie możemy tak ograniczać. Chyba, że to będzie państwa 

decyzja. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Pozwólcie państwo, że ja podzielę się 

swoim takim pytaniem i uwagą. A mianowicie, od dłuższego czasu obserwujemy taki boom 

rozwojowy w mieście, trudno temu zaprzeczyć, oczywiście malkontenci powiedzą, że się nic 

nie dzieje. A to jest akurat nieprawda. Ponieważ środki jakie w ostatnim czasie spłynęły do 

miasta dzięki zaangażowaniu pracowników Urzędu Miasta, są bardzo wielkie. Dochody miasta 

realnie nie są wysokie. Dzięki tym środkom mamy dzisiaj realizowane bardzo duże 

przedsięwzięcie w zakresie utwardzenia dróg w obrębie miasta, które jeszcze jest w trakcie 

realizacji. Wykonano budowę hali sportowej. Za moment będzie oddane kino i wiele innych 

inwestycji. Obecnie trwają uzgodnienia w zakresie projektowania na lata następne. Wiem, że 

będzie mocno akcentowany temat ekologii odnawialnych źródeł energii. Uważam, że 

powinniśmy się w kierunku właśnie tych źródeł odnawialnych. I tutaj bardzo proszę i dotyczy 

to mojego terenu, czyli dwóch osiedli tutaj na ulicy Wschodniej i na ulicy Górnej, nowe osiedla, 

młodzi ludzie, żeby dokończyć oświetlenie, oświetlenie już własne, nie na bazie energii 
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oświetlenia z lampami ledowymi, czyli to jest coś to się wpisuje w system odnawialny, bo to 

zapoczątkował pan burmistrz i pracownicy. Dzisiaj mamy całe miasto objęte oświetleniem 

ledowym, jeśli chodzi o oświetlenie uliczne. Zostało jeszcze tylko to co jest na bulwarach. Tam 

są jeszcze lampy sodowe i tutaj też polecam uwadze, żeby to jak najprędzej ten temat no w jakiś 

sposób rozwiązać, ponieważ to też kosztuje. I teraz mam pytanie, jeśli chodzi o te działania czy 

są możliwości wpisania właśnie tego oświetlenia w najbliższym czasie, na tych terenach, gdzie 

są jeszcze nieoświetlone w systemie odnawialnym. Również wiem, że jest podjęte działanie 

duże przedsięwzięcie po przetargu, a mianowicie budowa takiego centrum nie rozrywki, tylko 

rekreacji, ale takie Centra Rekreacji potrzebne są również na tych małych osiedlach. I tu bardzo 

bym prosił o pokłonienie się tematowi małych placów zabaw, małych siłowni osiedlowych, 

żeby te takie siłownię powstawały na terenie miasta. Bo ludzie oczekują w godzinach takich 

popołudniowych trochę relaksu, żeby wyjść z dziećmi, żeby mogły się pobawić, żeby sami 

mogli troszkę tej kultury fizycznej doświadczyć. Nie mogą one być zlokalizowane tylko w 

centrum miasta, ponieważ no niewielu się opłaca przyjechać do centrum miasta i wracać z 

powrotem na te tereny. Czy w obecnym czasie, i tu bardzo proszę o odpowiedź, są jakieś środki, 

bo niektórzy uważają, że no my w tej chwili taką rzekę płynących pieniędzy. Ja wiem, że są 

pieniążki, wpłynęły z Ładu Polskiego za co jesteśmy wdzięczni i za to, że są pieniążki z 

środków unijnych, ale czy obecnie są jakiekolwiek pieniądze? Czy na razie w bieżącym roku 

możemy na to liczyć, czy możemy raczej się spodziewać takiego okresu posuchy? Tylko 

czystego programowania. Bardzo proszę o odpowiedź. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Jeżeli chodzi o bieżący rok to będziemy musieli tak 

jak już wspominałem dokończyć zadanie związane z przebudową lokalnych dróg. Jesteśmy w 

tej chwili tak jak Państwu czytałem w swoim sprawozdaniu z działalności, jesteśmy przy ocenie 

otwartych ofert i myślę, że to zadanie będzie realizowane pomimo tego, że będziemy musieli 

150.000,00 zł do tego dołożyć. Zresztą tutaj tak jak Państwo dzisiaj, bo ta sesja też była po to 

potrzebna, żebyście państwo przesuwając te środki 120.000,00 zł chyba, żeby pozwoliło to nam 

jak zakończymy procedurę oceny, żeby pozwoliło nam to na podpisanie umowy. A powiem 

szczerze trudno mi powiedzieć, jak będzie dalej w tym roku, bo to co na przykład pan 

wiceprzewodniczący też podkreślił, że pomimo tego, że musimy przeznaczyć pieniądze na 

podwyżki dla nauczycieli to pewne pieniądze zostały nam poobcinane i trudno mi powiedzieć 

jak będzie sprawa wyglądała. Ja powiem, że dla mnie też jest ważną rzeczą do jakiegoś 

rozważenia, i bo chodzi o wynagrodzenia. Najniższe wynagrodzenie oczywiście uległo to 

zwiększeniu,  ale są też stanowiska, gdzie pracownicy pracują po wiele lat, ponoszą dużą 

odpowiedzialność i teraz praktycznie stawki wyrównały im się z najniższym wynagrodzeniem 

jakie zaczyna obowiązywać i to będzie w kwocie około 3500 zł. To też musiałbym, będę musiał 

po prostu bardzo rozważyć. Także trudno mi powiedzieć. No na dzień dzisiejszy, zresztą 

państwo jak procedowali uchwałę dotyczącą budżetu to doskonale wiemy, że no nie ma takich 

pieniędzy, żebyśmy, ja nie chcę nikomu nic obiecać, tak jak nawet takie drobne prace, czy 

nawet grubsze tak jak tutaj pan radny mówi. Jeżeli będą, pojawią się jakieś pieniądze na pewno 

będziemy to robić no. 
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Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Panie Burmistrzu ja nie oczekuję pieniędzy 

z budżetu, bo wiem jakie one są. Tylko mi chodzi o taką odpowiedź. Ja o tym wiem, ale wielu 

mieszkańców uważa, że są środki zewnętrzne, o które my nie występujemy. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Nie, takich środków na dzień dzisiejszy to ja powiem, 

takich środków na dzień dzisiejszy nie ma, bo środki, które zostały, one jeszcze nie do końca 

są rozliczone, bo perspektywa pozyskiwania na lata 2014-2021 ona jeszcze nie została do końca 

zakończona, bo my, są takie zadania jak na przykład kino żeśmy realizowali też z tych środków 

i tam było bardzo duże dofinansowanie do tego. To jest, to zadanie jeszcze mi zostało 

zrealizowane, nie zostało rozliczone. Jest wiele rzeczy jeszcze takich nierozliczonych, a nowej 

perspektywy też ze wskazaniami tak jak pan radny wspominał tutaj na ekologię i tego, one 

jeszcze nie są, te programy nie są uruchomione. I trudno mi powiedzieć, kiedy zostaną 

uruchomione. Chociaż tutaj taki główny nacisk w tej nowej perspektywie jest taki, że większość 

tych projektów wszystkich to jest projekty, związane tak zwane miękkie projekty. No więcej 

na jakieś tam zadania czy programy związane też z edukacją czy z seniorami, a inwestycyjnych 

środków raczej tutaj takich nie ma. To co jeszcze nas, bo przedłużono, miało być do końca 

stycznia, a w tej chwili przedłużono to do końca marca, to jest kolejna edycja Polskiego Ładu. 

Ale tam jest z takim zaznaczeniem, że będzie to na zabytki. I tutaj trudno mi powiedzieć, 

chociaż z tymi zabytkami to też jest tak różnie, bo żeśmy się orientowali, jak miałaby być na 

przykład remont tutaj naszego ratusza, no to przy pewnych rzeczach konserwator nie pozwoli 

na przykład nam termomodernizacji przeprowadzić na ścianie co, dla mnie to jest w ogóle taka 

sytuacja no troszeczkę niezrozumiała powiem tak.  

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - My jedynie w tej chwili mamy jakieś tam 

ostatnie grosze z poprzedniego programowania 14-20, a programowanie 21-27 jeszcze nie 

ruszyło. I tak to wygląda. 

 

Paweł Banasik -Burmistrz Miasta Lipna - Dokładnie tak jak pan Przewodniczący powiedział, 

że nie jest jeszcze zamknięta ta poprzednia perspektywa, a nowa jeszcze nie rozpoczęta. Proszę 

państwa no wszyscy czekamy i myślę, że mogłoby to rozwiązać w jakimś stopniu problem, 

jeżeli by rzeczywiście z Krajowego Programu Odbudowy, żeby były środki, żeby się pojawiły 

to może to rozwiąże. A trudno mi powiedzieć jak, kiedy one się ukażą i czy będą, jakie będą, 

na co będą skierowane. 

Ad. pkt. 4 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady XLVI Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

 

Protokołował 

 

Przewodniczący Rady 

 

 

Krzysztof  Derwiński

 

            Grzegorz Koszczka
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